
 

Protokół nr XVI/20 

z XVI Sesji Rady Powiatu Częstochowskiego 

odbytej w dniu 18 czerwca 2020 roku  

 

 

Sesja odbyła się w trybie zdalnym. Przewodniczący Rady Andrzej Kubat  prowadził obrady 

on-line z siedziby Starostwa Powiatowego w Częstochowie.  

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Kubat o godz. 10:00 otworzył obrady XVI Sesji 

witając radnych i pozostałych uczestników.  

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady A. Kubat oświadczył, że w posiedzeniu uczestniczy 24 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 24 osoby stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Raport obecności radnych oraz lista obecności pozostałych uczestników 

stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   

 

Radny nieobecny: 

 Robert Knysak 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że radni otrzymali porządek obrad wraz z 

zawiadomieniem o sesji za pośrednictwem systemu eSesja. Zapytał, czy są uwagi i 

propozycje zmian. Wobec ich braku poddał pod głosowanie porządek obrad. 

  
Rada Powiatu przyjęła porządek obrad jednogłośnie: 24 głosami „za”. 

  
Wyniki głosowania 
Głosowano w sprawie: Przyjęcie porządku obrad. 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, 

Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, 

Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

NIEOBECNI (1) 

Robert Knysak 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XVI Sesji i powitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.   

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

6. Informacja z działalności Starosty i Zarządu w okresie międzysesyjnym, referent 

starosta K. Smela.  

7. Informacja nt. stanu sanitarnego powiatu częstochowskiego w 2019 roku. 

8. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego na terenie powiatu 

częstochowskiego w 2019 roku. 

9. Udzielenie wotum zaufania dla Zarządu Powiatu Częstochowskiego za 2019 rok: 
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a. debata nad raportem o stanie powiatu za 2019 rok; 

b. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu  

Częstochowskiego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu powiatu częstochowskiego za 2019 rok. 

11. Udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Częstochowskiego z tytułu wykonania 

budżetu powiatu za 2019 rok: 

a. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej sprawozdania  

 z wykonania budżetu powiatu w 2019 roku wraz z informacją o stanie mienia. 

b. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Zarządu Powiatu Częstochowskiego oraz opinii dotyczącej wykonania budżetu 

powiatu częstochowskiego w 2019 roku. 

c. przedstawienie opinii stałych komisji Rady Powiatu dotyczących sprawozdania z 

wykonania budżetu powiatu w 2019 roku. 

d. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach dotyczącej 

wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu 

Powiatu. 

e. dyskusja; 

f. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 

Częstochowskiego z tytułu wykonania budżetu powiatu za 2019 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2020 – 2027. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2020 rok. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 roku. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Centrum Administracyjnemu Obsługi 

Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych w Chorzenicach. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Programu Profilaktycznego 

wczesnego wykrywania raka jelita grubego dla mieszkańców powiatu 

częstochowskiego na lata 2020-2021”.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie założenia Branżowej Szkoły II stopnia w Koniecpolu przy 

ulicy Armii Krajowej 26, 42-230 Koniecpol. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia gminie Kłomnice zadań z zakresu zarządzania 

drogami publicznymi w zakresie budowy zatoki autobusowej w ciągu drogi powiatowej 

nr 1032 S w m. Zawada, gm. Kłomnice. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia gminie Olsztyn zadań z zakresu zarządzania 

drogami publicznymi w zakresie przebudowy drogi powiatowej nr 1065 S – połączenie 

dwóch ścieżek rowerowych w Olsztynie ul. Kuhna. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 31 maja 2020 roku wniesionej 

w interesie publicznym. 

22. Korespondencja Rady Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

23. Wnioski i oświadczenia radnych; komunikaty.  

24. Zamknięcie obrad XVI Sesji. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że protokół z sesji nr XV/20 

z dnia 20 maja 2020 roku był udostępniony w systemie eSesja i pozostawał do wglądu w 

Biurze Rady, a także został wyłożony przed niniejszą sesją. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi do protokołu. W związku z ich 

brakiem poddał go pod głosowanie. 
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Rada Powiatu przyjęła protokół nr XV/20 jednogłośnie: 24 głosami „za”. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, 

Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, 

Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

NIEOBECNI (1) 

Robert Knysak 

 

Ad. 5 

Na wniosek Przewodniczącego Rady w uzgodnieniu z klubami radnych do Komisji Uchwał  

i Wniosków zaproponowano radnych: 

1. Gwidon Jelonek 

2. Katarzyna Kapica 

3. Henryk Kasiura 

 

Rada Powiatu powołała Komisję Uchwał i Wniosków w ww. składzie: jednogłośnie 

24 głosami „za”. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, 

Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, 

Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

NIEOBECNI (1) 

Robert Knysak 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Ad. 6 

Starosta K. Smela przedstawił sprawozdanie z działalności Starosty i Zarządu za okres od 

dnia 20 maja 2020 roku z uwzględnieniem działań związanych ze zwalczaniem COVID-19. 

Starosta omówił najważniejsze zadania realizowane przez Powiatowy Zarząd Dróg oraz 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. Poinformował, że w starostwie wdrażane są 

procedury zalecające załatwianie spraw poprzez drogą mailową, telefoniczną, platformę 

epuap, pocztę. Petenci załatwiani są też na miejscu w strefach wydzielonych. Praca zdalna 

obejmująca niektóre stanowiska pracy nadal jest kontynuowana, bo jest pożyteczna i pomaga 

odrobić zaległości. W związku z pandemią póki co wstrzymane są plany remontowe w 

budynku starostwa oraz niektóre wydatki, chyba że sytuacja się zmieni. Zarząd będzie chciał 

wesprzeć zakup auta dla PSP w Janowie, gdzie auto się spaliło. Kończy się definitywnie 

funkcjonowanie PKS-u. W związku z tym trwają rozmowy z samorządami gminnymi w 

zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego. Padają różne pomysły, np. wybór 

lidera, gdzie w grę wchodzi też powiat. Gminy będą musiały zabezpieczyć w swoich 

budżetach niemałe środki finansowe i mają tego świadomość, acz nie wszystkie są 

zainteresowane. Dziękuje instytucjom za współpracę i pomoc w zwalczaniu covid-19  
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(SANEPID, Wojska Obrony Terytorialnej, Urząd Wojewódzki). Szczególne wyrazy uznania 

należą się dyrekcji i załogom domów pomocy społecznej, które funkcjonują nadal w 

zamknięciu. Sytuacja w jednostkach jest stabilna i nie ma przypadków zachorowań. 

Najnowszy raport dobowy dotyczący stanu sanitarnego powiatu przedstawia się następująco: 

ilość osób zarażonych 57; ilość zgonów 0; ilość osób objętych kwarantanną 24;  ilość osób 

objętych nadzorem epidemiologicznym 14; ilość osób w izolacji domowej 3; osoby 

wyleczone 53. Jeśli zadanie drogowe w Srocku zgłoszone do realizacji w ramach Funduszu 

Dróg Samorządowych zakwalifikuje się do listy głównej w lipcu odbędzie się dodatkowa 

sesja. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym.  

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że informacja nt. stanu sanitarnego powiatu 

częstochowskiego w 2019 roku została radnym udostępniona w systemie eSesja. Informacja 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. Ewentualne uwagi i zapytania zostaną 

przekazane na ręce Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości ww. informację. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że informacja o stanie bezpieczeństwa 

sanitarno-weterynaryjnego na terenie powiatu częstochowskiego w 2019 roku została radnym 

udostępniona w systemie eSesja. Informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Ewentualne uwagi i zapytania zostaną przekazane na Powiatowego Lekarza Weterynarii.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości ww. informację.  

 

Ad. 9a 

Starosta K. Smela przedstawił raport o stanie powiatu częstochowskiego za 2019 rok w 

formie prezentacji multimedialnej stanowiący załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

Obowiązek co rocznego sporządzania raportu wynika z ustawy o zmianie niektórych ustaw w 

celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania 

niektórych organów publicznych regulującej zasady funkcjonowania samorządu 

powiatowego, który musi być procedowany na sesji absolutoryjnej. Zawarty w raporcie 

materiał obejmuje wszystkie aspekty działalności powiatu począwszy od finansów poprzez 

mienie komunalne, realizację polityk, programów i strategii oraz realizację zadań z zakresu 

oświaty, kultury, sportu, polityki społecznej, ochrony zdrowia i środowiska, bezpieczeństwa 

publicznego, budownictwa, geodezji, gospodarowania nieruchomościami SP, komunikacji, 

inżynierii ruchu i transportu, rynku pracy, współpracy z organizacjami pozarządowymi  i 

innymi. W raporcie przedstawiona jest też działalność inwestycyjna, w tym drogownictwo i 

pozyskane środki oraz realizacja uchwał Rady. Powiat w 2019 roku wykazał stabilną sytuację 

ekonomiczną, o czym świadczą przedstawione w raporcie dane. Zarząd Powiatu 

Częstochowskiego planując i realizując inwestycje i remonty, tak jak to było w latach 

ubiegłych bierze pod uwagę przede wszystkim możliwości finansowe budżetu. Gospodarka 

finansowa i inwestycyjna jest więc prowadzona odpowiedzialnie i perspektywicznie. Jednym 

z ważnych zadań stojących przed każdym Zarządem Powiatu jest dbanie o rozwój 

infrastruktury drogowej. Dane za 2019 rok z pewnością potwierdzą nasze zaangażowanie w 

tej dziedzinie. Powiat Częstochowski w 2019 roku przeciwdziałał także aktywnie bezrobociu 

i aktywizował lokalny rynek pracy. Zadania te realizowane były za pośrednictwem 

Powiatowego Urzędu Pracy. Aczkolwiek chciałby, aby w ślad za przekazywanymi środkami  
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powiat mógł podejmować decyzje kadrowe. Ważnym działem aktywności jest także pomoc 

społeczna. Działania z nią związane zawsze ukierunkowane są na pomoc tym najbardziej 

potrzebującym naszego wsparcia. Powiat Częstochowski w 2019 roku wspierał i organizował 

liczne imprezy sportowe i kulturalne, które cieszyły się bardzo dużym zainteresowaniem nie 

tylko wśród mieszkańców powiatu. Wiele uwagi i coraz więcej środków finansowych 

przeznaczanych jest na szeroko pojętą edukację i szkolnictwo. Dobrze funkcjonuje szpital w 

Blachowni. Obecny dzierżawca szpitala, Scanmed S.A. realizuje kolejne założone remonty i 

inwestycje, a szpital przyciąga coraz lepszą kadrę medyczną. Starosta podziękował za 

wsparcie finansowe otrzymywane w różnorodnych programach rządowych i europejskich. 

Starosta podziękował też dyrektorom, naczelnikom, pracownikom oraz Radzie, w tym 

opozycji za pracę i za wspieranie prac Zarządu w 2019 roku. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat otworzył dyskusję. 

 

Radny A. Markowski zabrał głos w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości. 

Dziękuje za prezentację, ale na przyszłość prosi o jej skracanie, gdyż nie ma sensu podawać 

tak wielu szczegółów. Sugeruje też, aby nie mieszać roku minionego z rokiem bieżącym, 

choć przyznaje, że niektóre komentarze starosty są ciekawe, tyle że nie w tym momencie. 

Raport zawiera ważne kwestie, jak malejący przyrost naturalny; finansowe rozwarstwianie 

gmin, które nie wszystkie stać na pomoc dla powiatu; realna pomoc rządowa w postaci wielu 

programów wspierających samorządy, jak np. Fundusz Dróg Samorządowych. Klub PiS 

wstrzyma się od głosu nad raportem, gdyż wiele kwestii nie podoba się im, np. wysokie 

zadłużenie powiatu, prawie 30 mln zł. Przegrywa też kwestia braku zainteresowania szkołami 

w powiecie i brak pomysłu na poprawę sytuacji w LO w Kamienicy Polskiej, gdzie ubywa 

uczniów. Nie ma też imprez w 100% powiatowych, bo większość z nich jest tylko 

wspomagana przez powiat, tymczasem środki na super skodę służbową za 120 000 zł są. 

Docenia jednocześnie pozytywną pracę w wielu aspektach, jak działania PZD, czy PCPR. 

Dziękuje za słowa pod adresem opozycji, która faktycznie nie buczy, jak na „górze” i 

zachowuje się kulturalnie. Odnosząc się do likwidacji PKS przypomniał, że niegdyś podczas 

rozmów nad transportem publicznym, w których też uczestniczył zmarnowano szansę na  

przejęcie tej firmy przez samorząd powiatowy. Zainteresowany był powiat kłobucki. Niestety 

głównym hamulcowym był powiat częstochowski w osobie ówczesnego członka zarządu  

K. Smeli i skarbnika K. Toczko. A były wówczas samorządy, które przejęły 

przedsiębiorstwo. Jeśli zatem PKS padnie, to będzie to też w jakiejś mierze wina powiatu 

częstochowskiego, co stwierdza z ubolewaniem - i znowu wsie jeszcze bardziej się wyludnią.   

 

Wiceprzewodnicząca Rady U. Całusińska stwierdziła, że podczas walki z covid-19 

potrzebna była w powiecie doskonała organizacja i finanse, czego nie przewidziały żadne 

procedury, ani budżet. Zatem nie lada było pracy, aby temu wyzwaniu sprostować. To, że nie 

mamy przypadków śmiertelnych i nie są zaatakowane przez koronawirusa placówki pomocy 

społecznej, to zasługa Zarządu i pracowników w starostwie. Dziękuje im, że dali rade. Co do 

wyludnienia, otóż jest to trend ogólnopolski i także europejski. Nawet program 500+ nie 

pomógł, choć i tak powiat nie znajduje się na szarym końcu. W placówkach oświatowych 

mamy świetną kadrę i doskonale wyposażone pracownie. Niestety brakuje reklamy i promocji 

w środkach masowego przekazu. Niemniej trzeba się  cieszyć, że oferta taka jest. Jeśli chodzi 

o środki na imprezy, to powiat angażuje je w miarę możliwości, a nie mniej ważne jest 

zaangażowanie i zainteresowanie, które wzrasta. Bardzo ją też cieszy, że starosta dba o 

szybkie i sprawne załatwianie spraw. Radna chciała wiedzieć, dlaczego w domach pomocy 

społecznej jest więcej mieszkańców, niż przewidywana ilość miejsc.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapowiedział, że kluby koalicyjne będą głosowały za 

udzieleniem wotum zaufania. Zgodził się z uwagami, które padły ze strony koalicji i opozycji.  
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Jeśli chodzi o transport zbiorowy, to sprawa ciągnie się od lat i cały czas czekamy na 

obiecaną pomoc rządu, bo faktycznie komunikacja w regionie jest kluczową  kwestią. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady U. Całusińska uznała, że w kwestii transportu publicznego 

optymalnym rozwiązaniem byłoby połączenie MPK z najbliższymi gminami, jak radny 

Markowski sugerował, tym bardziej, że MPK ma kondycję nienajlepszą. Gminy muszą być 

jednak odpowiedzialne i zainteresowane tym, aby mieszkańcy mieli możliwości 

przemieszczania się. 

 

Skarbnik K. Toczko odniósł się do wypowiedzi radnego M. Markowskiego w zakresie 

transportu publicznego. Powiat ma rozwiązywać problemy komunikacyjne mieszkańców, a 

nie przedsiębiorstw. Był wtedy przeciwny ratowaniu PKS-u, bo nie widział podstaw i nadal 

ich nie widzi. Czy radny przeanalizował wówczas bilans, kondycję i tabor PKS-u? Byłoby to 

zabójstwo dla powiatu, więc nadal podtrzymuje ówczesne stanowisko i twierdzi, że dobrze 

zrobili. Dzięki temu  sytuacja się obecnie normuje, wójtowie są aktywni i problemy 

rozwiązują sami, bo do nich należy też ten obowiązek. Do tematu są gotowi wrócić, choć 

teraz przewozy mogą być organizowane przez inne firmy, a jest ich wiele, co jest uzasadnione 

ekonomicznie.  

 

Członek Zarządu H. Kasiura odpowiedział Wiceprzewodniczącej Rady, że w żadnym DPS-

ie nie może był więcej mieszkańców, niż wynika z decyzji wojewody określającej ilość 

miejsc. Czasami tylko z przyczyn naturalnych pojawiają się pojedyncze wakaty. W dps-ach 

obecnie występują znaczne obostrzenia związane z covid-19 i dla wszystkich nowych 

mieszkańców wykonywane są testy. DPS-y są zabezpieczone odpowiednio. Nie ma żadnych 

przypadków zachorowań. Dziękuję dyrektorom i załogom dps-ów za heroiczną pracę i 

zamknięcie się na kilkanaście dni. Odpowiadając radnemu Markowskiemu w zakresie 

transportu publicznego stwierdził, że Zarząd Powiatu znając kondycję finansową PKS-u 

podjął dalekowzrocznie dobrą decyzję i nie przejął PKS-u będącego przedsiębiorstwem 

Skarbu Państwa. W innym razie mieliby problem, jak kiedyś ze szpitalem, który rozwija się i 

funkcjonuje bardzo dobrze, a czego powiat nie byłby w stanie sam zrobić.  Ustawa o 

transporcie publicznym nadal pozostaje vacatio legis. Mimo to wiele samorządów gminnych 

podjęło decyzje o rozwiązaniu problemu. Powiat robi wszystko, aby część gmin wspomóc. 

Dostrzegają wagę problemu związaną z komunikacją mieszkańców, a rozwiązanie leży 

mocno na sercu. Jest zatwierdzony plan, są określone linie. Sprawa jest istotna i żywa, acz 

największym problemem są pieniądze.  

 

Starosta K. Smela odniósł się do wypowiedzi radnego A. Markowskiego w zakresie 

transportu publicznego. Pracując w gminnym zespole ds. przejęcia PKS dowiedział się, że 

rząd nie zamierza wspomagać swojej spółki PKS. Dlaczego zatem samorządy miałyby to 

robić, tym bardziej że sytuacja PKS-u była już wówczas trudna: 400 pracowników, tabór, 

wygórowane oczekiwania płacowe, związki zawodowe. Nikt tego pomysłu nie kupił i nikt 

tego nie oczekiwał od powiatu. Owszem był moment, że powiat kłobucki był zainteresowany 

przejęciem firmy oraz liderowaniem. Teraz gminy poczuły się zobowiązane i zrozumiały, że 

od tematu nie odejdą, a niektóre nawet wyłożyły finanse. Powiat częstochowski jest brany 

pod uwagę, jako partner, z tym że bez zaplecza finansowego. Transport pomiędzy powiatami 

to zadanie marszałka, ale tym się nie zajmuje. Jeśli gminy będą zainteresowane i zadeklarują 

finanse to powiat podejmie się tematu. Niestety nie wszystkie gminy są zainteresowane. Od 

września potrzebne są poważne dyskusje. Przede wszystkim trzeba dojść do formuły 

funkcjonowania i finansowania. Trudno jednak porównywać się do Kędzierzyna- Koźle, czy 

do Bielska, bo tam są inne relacje i budżety. MPK nie zamierza poszerzać swoich linii, bo na 

dziś dokłada 70 mln zł.  
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Radny A. Markowski stwierdził, że słowa członka Zarządu H. Kasiury:”leżą mocno na 

sercu” to pustosłowie i nic z nich nie wynika, bo ile środków w 2019 roku powiat 

przeznaczył na transport publiczny? Owszem kiedyś były wydane pieniądze na opracowania i 

prowadzone były rozmowy. Wiele gmin wówczas było zainteresowanych przekształceniem 

PKS-u w spółkę, jak to zrobiło Bielsko – Biała, które wykorzystało okazję i pozyskało duże 

pieniądze z UE na nowy tabor i modyfikację. Rozumie skarbnika, że łatwiej jest nie robić, bo  

robienie wiąże się z ryzykiem, ale chodzi o aktywność. To, co dzieje się od lat to przerzucanie 

odpowiedzialności, bo powiat ma zapisaną organizację transportu publicznego na swoim 

terenie. Mimo to od lat unika tematu, umywa ręce i udaje, że go to nie dotyczy. Ruchy są  

pozorowane, a powstałą dziurę nie prędko uda się zapełnić. Jest za aktywnością  

samorządową i pamięta, kiedy gminy i powiat kłobucki były za, a powiat częstochowski był 

przeciw.   

 

Radna K. Kapica oznajmiła, że liczba mieszkańców w gminie wpływa na dochody. Niestety 

część mieszkańców fizycznie pozostaje mieszkańcami miasta. Cóż robić zatem, aby do gminy 

wpływały ich podatki i jak to rozwiązać? Gm. Rędziny ma kwestię związaną transportem 

zbiorowym załatwioną, gdyż posiada własną linię, choć ta generuje wysokie koszty. 

Problemem jest brak dojazdu do innych miejscowości w powiecie, poza Częstochową. 

Ogólne koszty transportu w powiecie wynoszą 7 mln zł w rozbiciu na 16 gmin. Tymczasem 

są gminy, które dokładają dużo więcej. Problem komunikacyjny jest rozwiązany tylko w 4 

gminach: Rędziny, Olsztyn, Konopiska, Blachownia, choć dotyczy dojazdu wyłącznie do 

Częstochowy, bo siatka pomiędzy gminami jest nierozwiązana. Dotyczy to zwłaszcza 

przemieszczania się uczniów i pracowników do innych gmin. Jest to problem do rozwiązania, 

tylko trzeba skończyć wypominki, siąść i porozmawiać.  

 

Członek Zarządu A. Morzyk poparł zdanie przedmówczyni, aby nie skupiać się na 

przeszłości i szukaniu błędów. Dzisiejsza rzeczywistość skłania do działania i otwiera oczy na 

istotny problem transportu zbiorowego, który jak powiedział radny A. Markowski jest 

zadaniem samorządów powiatowych i gminnych. Aspekt należy rozpatrywać 

wieloczynnikowo. Transport musi odpowiadać na kierunki potoku, którym w powiecie jest 

głównie m. Częstochowa, jako różnorodny, duży ośrodek. Szkoły powiatu z tego powodu 

przegrywają rywalizację i dostępność do ofert. Organizując transport powiat nie będzie 

załatwiał problemów komunikacyjnych wewnątrz gmin, tylko zapewniał komunikację 

pomiędzy gminami z głównymi potokami na Częstochowę i Koniecpol, któremu należy też 

dać szansę - i nad tym pracują. Komunikacja musi być szybka i sprawna, więc nie może 

wjeżdżać w każdy przyczółek i musi być połączona z tkanką kolejową. Niestety w 2020 i 

2021 roku rozbudowa kolejnictwa zwłaszcza w północnej części województwa śląskiego nie 

jest przewidziana. Przystanki nie są dopasowywane pod mieszkańców poszczególnych gmin, 

a mieszkańców województwa łódzkiego i świętokrzyskiego. Temat jest trudny i złożony. Nie 

uciekną od niego. Na najbliższych posiedzeniach komisji oraz sesjach poinformują, co udało 

się zrobić. Wiele się zmieniło od czasów, o których przedmówcy wspominali, przede 

wszystkim świadomość gmin. Transport publiczny nigdy się nie sfinansuje z biletów. Nigdzie 

tak nie ma na świecie. Jeśli ktoś nie dopłaci, to nie będzie sprawnie funkcjonował, a nie może 

być tak, że za transport będzie odpowiedzialny tylko powiat częstochowski.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku dalszych głosów zamknął dyskusję. 

 

Ad. 9b 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu Częstochowskiego. 
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Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XVI/135/2020 w sprawie udzielenia wotum zaufania dla 

Zarządu Powiatu Częstochowskiego: 18 głosami „za” przy 6 głosach „wstrzymujących się”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.   

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu Częstochowskiego 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, 

Krzysztof Smela, Danuta Tomza, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Ignacy Palutek, Edyta Wierzbińska 

 

NIEOBECNI (1) 

Robert Knysak 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Radna E. Łągiewka oświadczyła, że z powodu awarii pomyłkowo oddała głos „za”, zamiast 

„wstrzymać” się od głosu. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat oznajmił, że głosowanie nad wotum zaufania zostało 

zakończone. Teraz przechodzimy do następnego punktu porządku obrad.  

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu powiatu częstochowskiego 

za 2019 rok został udostępniony radnym wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji w systemie 

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przedmiotowe sprawozdania 

przeanalizowano i pozytywnie zaopiniowano na posiedzeniach wszystkich komisji Rady.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat w związku z brakiem głosów poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 24 radnych: 17 głosami „za”, przy 7 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr XVI/136/2020 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu powiatu częstochowskiego za 2019 rok. Uchwała stanowi 

załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 
Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu powiatu częstochowskiego za 2019 rok 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Krzysztof Smela, 

Danuta Tomza, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Ignacy Palutek, Edyta Wierzbińska 
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NIEOBECNI (1) 

Robert Knysak 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 11a 

Skarbnik K. Toczko przedstawił opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej wraz z 

uzasadnieniem o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Częstochowskiego sprawozdaniu z 

wykonania budżetu powiatu za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 

stanowiącą załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. Opinia RIO jest pozytywna i bez uwag.  

 

Ad. 11b 

Przewodniczący Rady A. Kubat przestawił wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Częstochowskiego z tytułu wykonania budżetu 

powiatu w 2019 roku wraz z opinią Komisji stanowiący załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu postanawiając 

wystąpić z wnioskiem o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu. 

 

Ad. 11c 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że sprawozdanie z wykonania budżetu 

powiatu w 2019 roku zostało pozytywnie ocenione przez wszystkie Komisje Rady. Stosowne 

zapisy wraz z wynikami głosowania widnieją w protokołach poszczególnych komisji. Opinia 

Komisji Rewizyjnej wraz z wnioskiem absolutoryjnym została radnym przedstawiona we 

wcześniejszym punkcie.  

 

Ad. 11d 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił opinię RIO wraz z uzasadnieniem dotyczącą  

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

absolutorium stanowiącą załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. Opinia RIO jest 

pozytywna i bez uwag.  

 

Ad. 11e  
Przewodniczący Rady A. Kubat otworzył dyskusję, którą zamknął wobec braku głosów.  

 

Ad.11f 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Częstochowskiego z tytułu wykonania budżetu 

powiatu za 2019 rok. Projekt uchwały został udostępniony w systemie eSesja i został 

zaakceptowany przez komisję merytoryczną.  

 

Rada Powiatu w obecności 24 radnych: 17 głosami „za”, przy 7 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr XVI/137/2020 w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 

Częstochowskiego z tytułu wykonania budżetu powiatu za 2019 rok. Uchwała stanowi 

załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 
Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Częstochowskiego z tytułu 

wykonania budżetu powiatu za 2019 rok 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Krzysztof Smela, 

Danuta Tomza, Adam Wochal 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Ignacy Palutek, Edyta Wierzbińska 

 

NIEOBECNI (1) 

Robert Knysak 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały . 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2020 – 2027  

został radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały, a następnie wobec 

braku głosów poddał pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XVI/138/2020 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2020 – 2027: 19 głosami „za”, przy 5 głosach 

„wstrzymujących się”. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na 

lata 2020 – 2027 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan 

Miarzyński, Adam Morzyk, Krzysztof Smela, Danuta Tomza, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Elżbieta Łągiewka, Ignacy Palutek, Edyta Wierzbińska 

 

NIEOBECNI (1) 

Robert Knysak 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie powiatu częstochowskiego na 2020 rok został radnym udostępniony w systemie  

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Zapytał, czy są uwagi i zapytania do 

projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XVI/139/2020 w sprawie zmian w budżecie powiatu 

częstochowskiego na 2020 rok: 19 głosami „za” przy 5 głosach „wstrzymujących się”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2020 rok 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan 

Miarzyński, Adam Morzyk, Krzysztof Smela, Danuta Tomza, Adam Wochal 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Elżbieta Łągiewka, Ignacy Palutek, Edyta Wierzbińska 

 

NIEOBECNI (1) 

Robert Knysak 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Katowicach został radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez 

komisję merytoryczną. Zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XVI/140/2020 zmieniającą uchwałę w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Katowicach: 20 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się”. Uchwała stanowi 

załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan 

Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Danuta Tomza, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Elżbieta Łągiewka, Edyta Wierzbińska 

 

NIEOBECNI (1) 

Robert Knysak 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia 

zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2020 roku został radnym udostępniony w systemie eSesja i 

zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XVI/141/2020 w sprawie określenia zadań finansowanych 

ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 roku:  

22 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. Uchwała stanowi załącznik nr 15 do 

niniejszego protokołu.  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 roku 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Magdalena Maciążka, Adam 

Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Maciej Janowski, Elżbieta Łągiewka 

 

NIEOBECNI (1) 

Robert Knysak 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie nadania 

statutu Centrum Administracyjnemu Obsługi Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych w 

Chorzenicach został radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję 

merytoryczną. Zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XVI/142/2020 w sprawie nadania statutu Centrum 

Administracyjnemu Obsługi Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych w Chorzenicach:  

21 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się”. Uchwała stanowi załącznik nr 16 do 

niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Centrum Administracyjnemu Obsługi Placówek Opiekuńczo-

Wychowawczych w Chorzenicach 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Jan 

Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Adam Markowski 

 

NIEOBECNI (1) 

Robert Knysak 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  
 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia do 

realizacji „Programu Profilaktycznego wczesnego wykrywania raka jelita grubego dla 

mieszkańców powiatu częstochowskiego na lata 2020-2021” został radnym udostępniony w 

systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 
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Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XVI/143/2020 w sprawie przyjęcia do realizacji 

„Programu Profilaktycznego wczesnego wykrywania raka jelita grubego dla mieszkańców 

powiatu częstochowskiego na lata 2020-2021: jednogłośnie 24 głosami „za”. Uchwała 

stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Programu Profilaktycznego wczesnego wykrywania 

raka jelita grubego dla mieszkańców powiatu częstochowskiego na lata 2020-2021” 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, 

Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, 

Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

NIEOBECNI (1) 

Robert Knysak 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 18 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie założenia 

Branżowej Szkoły II stopnia w Koniecpolu przy ulicy Armii Krajowej 26, 42-230 Koniecpol 

został radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XVI/144/2020 w sprawie założenia Branżowej Szkoły II 

stopnia w Koniecpolu przy ulicy Armii Krajowej 26, 42-230 Koniecpol: 23 głosami „za”, 

przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 

protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie założenia Branżowej Szkoły II stopnia w Koniecpolu przy ulicy Armii Krajowej 

26, 42-230 Koniecpol 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena 

Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, 

Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Maciej Janowski 

 

NIEOBECNI (1) 

Robert Knysak 

  

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 19 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie powierzenia 

gminie Kłomnice zadań z zakresu zarządzania drogami publicznymi w zakresie budowy 

zatoki autobusowej w ciągu drogi powiatowej nr 1032 S w m. Zawada, gm. Kłomnice został  
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radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XVI/145/2020 w sprawie powierzenia gminie Kłomnice 

zadań z zakresu zarządzania drogami publicznymi w zakresie budowy zatoki autobusowej w 

ciągu drogi powiatowej nr 1032 S w m. Zawada, gm. Kłomnice: 23 głosami „za”, przy  

1 głosie „wstrzymującym się”.  Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 
Wyniki głosowania 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia gminie Kłomnice zadań z zakresu zarządzania drogami 

publicznymi w zakresie budowy zatoki autobusowej w ciągu drogi powiatowej nr 1032 S w m. Zawada, gm. Kłomnice 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena 

Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, 

Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Maciej Janowski 

 

NIEOBECNI (1) 

Robert Knysak 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 20 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie powierzenia 

gminie Olsztyn zadań z zakresu zarządzania drogami publicznymi w zakresie przebudowy 

drogi powiatowej nr 1065 S – połączenie dwóch ścieżek rowerowych w Olsztynie ul. Kuhna 

został radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XVI/146/2020 w sprawie powierzenia gminie Olsztyn 

zadań z zakresu zarządzania drogami publicznymi w zakresie przebudowy drogi powiatowej 

nr 1065 S – połączenie dwóch ścieżek rowerowych w Olsztynie ul. Kuhna: 23 głosami „za”, 

przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 

protokołu. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia gminie Olsztyn zadań z zakresu zarządzania drogami 

publicznymi w zakresie przebudowy drogi powiatowej nr 1065 S – połączenie dwóch ścieżek rowerowych w Olsztynie ul. Kuhna, 

referent dyr. PZD R. Pakuła, druk nr 7/XVI/2020. 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena 

Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, 

Adam Wochal 



 15 
  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Maciej Janowski 

 

NIEOBECNI (1) 

Robert Knysak 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 21 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

petycji z dnia 31 maja 2020 roku wniesionej w interesie publicznym został radnym 

udostępniony w systemie eSesja wraz z treścią petycji i stanowiskiem Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji wyrażonym w załączniku nr 21 do niniejszego protokołu. Komisja nie 

uwzględniła petycji, co zarekomendowała Radzie. Zapytał, czy są uwagi i zapytania związane  

z petycją, bądź z projektem uchwały. 
 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XVI/147/2020 w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia  

31 maja 2020 roku wniesionej w interesie publicznym: 16 głosami „za”, przy 1 głosie 

„przeciw” i 7 głosach „wstrzymujących się”. Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 

protokołu. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 31 maja 2020 roku w interesie publicznym 

w zakresie zmiany przepisów prawa miejscowego 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Gwidon 

Jelonek, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Krzysztof Smela, Danuta 

Tomza, Adam Wochal 

 

PRZECIW (1) 

Adam Jaruga 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Ignacy Palutek, Edyta Wierzbińska 

 

NIEOBECNI (1) 

Robert Knysak 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 22 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady w 

okresie od ostatniej sesji tj. od dnia 20 maja 2020 roku informując, że znajduje się do wglądu 

w Biurze Rady. Informacja stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 23 

Wicestarosta J. Miarzyński odniósł się do kwestii transportu publicznego poruszonej w pkt. 

9 przy omawianiu raportu o stanie powiatu, która na zarządzie jest dyskutowana od  

prawie 3 miesięcy. Powiat Bielsko-Biała prowadzi transport publiczny wspólnie z gminami, 

które w rb. muszą dołożyć 14 mln zł. Planuje też zakup 100 sztuk nowego taboru za środki 

własne, a jest powiatem bogatszym od naszego o 50 mln zł. Być może powiat częstochowski 

będzie organizatorem, który wybierze operatora, ale nie będzie przejmował ani PKS, ani  
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innych przedsiębiorstw. Wtedy policzą koszty dla każdej gminy wg wozokilometra, 

ewentualnie dla powiatu od stolic gmin do Częstochowy.  

 

Radna K. Kapica zgłosiła wniosek w sprawie zakupienia dla radnych łączy internetowych 

do służbowych tabletów potrzebnych na czas zdalnych posiedzeń, gdyż w niektórych 

miejscach bywają problemy techniczne z Internetem. Nawet, jak skończy się okres pandemii 

będzie to użyteczne dla radnych.  

 

Starosta K. Smela podziękował radnym za udzielenie absolutorium i wotum zaufania. 

Raport owszem jest obszerny, ale taka jest formuła i uwarunkowania, a także czasy pandemii, 

która dotyka wielu obszarów. Dziękuje Zarządowi i pracownikom za działania i projekty, 

dzięki którym są uzyskiwane efekty. Dziękuje za konstruktywną krytykę i za podsumowanie 

roku. Wracając do kwestii transportu publicznego. Powiat bielski wszedł w transport 

zbiorowy, więc nie ma odwrotu. Skąd jednak powiat częstochowski z o wiele mniejszym 

budżetem miałby wziąć środki na takie przedsięwzięcie? Zaprasza radnego A. Markowskiego 

do rozmów i prac nad transportem zbiorowym, które już teraz powinny się zacząć z uwagi na 

nadchodzące planowanie budżetu w samorządach gminnych. Część gmin niestety nie jest 

zainteresowana.  

 

Radny M. Chudzik zgłosił wniosek do PZD o przyspieszenie prac nad projektowaniem 

chodnika w Kopalni. Jest to jedyne zadanie przewidziane do realizacji w gminie Konopska, a 

ciągnie się od 1,5 roku. Chciałby, aby mieszkańcy też cos mieli.  

 

Ad. 24 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec wyczerpania porządku obrad o godz.13:48 zamknął 

obrady XVI Sesji Rady Powiatu w trybie zdalnym. Podziękował za udział radnym obecnym 

na sali, jak i radnym łączącym się za pomocą Internetu.  
 

Sesja była transmitowana i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępnione w BIP i na stronie internetowej powiatu. Płyta CD z nagraniem audio stanowi 

załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

 

 

Protokół sporządziła Iwona Ciniewska   

 

 


